



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

6th November, 2013

Opening Ceremony for a Grassroots Project Supporting Disabled Children in Deheisha Refugee Camp

Today, on 6th November, 2013, Mr. Makoto Honda, Deputy Representative of Japan to the PA attended the opening ceremony of the project for Expanding and Improving the Educational Center for Disabled Children in the Deheisha Refugee Camp in the presence of Dr. Mohammad Abu Alia, Deputy Governor of Bethlehem, in addition to representatives from local authorities and institutions and UNRWA as well. The project was funded by the Government of Japan in February 2012, through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

The Local Committee for Rehabilitation of the disabled in the Deheisha Refugee Camp used the grant of US \$ 112,324 to enlarge the Center's capacity by building five additional classrooms and facilitating the movement of disabled children throughout the center by installing an elevator. As a result, number of disabled children rose to around 300 where 70 children registered after expanding the center. In addition, with installing an elevator in this center, those children will obtain an educational opportunity and they can fully enjoy their school life without feeling much trouble or a sense of inferiority.

Mr. Honda in his speech emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance exceeding \$1.34 billion, to the Palestinians. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.

-END-



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp



Mr. Honda officially opens the project in Deheisha Refugee Camp



Children studying in their new classroom built by the support of Japan



Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3rd Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine
Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123
repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

2013/11/6

بيان صحفي

حفل افتتاح مشروع للمجتمع المحلي يدعم الأطفال ذوي الاحتياجات الخاصة في مخيم الدهيشة للاجئين

بتمويل من حكومة اليابان

اليوم، 2013/11/6، حضر نائب ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، السيد هوندا ماكوتو، حفل افتتاح مشروع توسعة وتطوير المركز التعليمي للأطفال ذوي الاحتياجات الخاصة في مخيم الدهيشة للاجئين، وذلك بحضور الدكتور محمد أبو عليا، نائب محافظ الخليل، إضافة الى ممثلين من المؤسسات والسلطات المحلية والأونروا. حيث تم تمويل هذا المشروع من قبل الحكومة اليابانية في شباط عام 2012، عن طريق منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP).

وبتمويل قدره 112324 دولار ، قامت اللجنة المحلية لاعادة تأهيل المعاقين في مخيم الدهيشة بتوسعة المركز من خلال بناء خمس غرف صفية جديدة، إضافة الى تسهيل حركة الأطفال المعاقين داخل طوابق المركز عن طريق تركيب مصعد كهربائي. مما أدى الى ارتفاع عدد الاطفال المسجلين في المركز بسبعين طفلا، ليصل العدد الاكلي الى 300 طفل بعد توسعة المركز وتطويره. فبهذا المشروع، سيحصل هؤلاء الأطفال على فرصتهم بالتعلم والتمتع بالحياة المدرسية بدون الاحساس بالمعوقات أو الاحساس بالنقص.

وأعرب السيد هوندا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني وأهمية تنفيذ المشاريع التطويرية الاقتصادية والاجتماعية التي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

قدمت اليابان مساعداتها للفلسطينيين منذ 1993 لتصل الى ما يزيد عن 1.34 مليار دولار. ومنذ عام 2010، بدأت صياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني تتم بالتعاون مع السلطة الفلسطينية من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.